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A: Did youhave a good evening with Julie and Dave?
haJ

B: Not really.lleft work [ate.. Al1dw.henI was drivingto the restaurant, J "",osR6ViRgan accident.
A: Oh ilO!Whathappened?

lI1aslI1altil1(J
B: A man in another car droveil1to me whenl w.a#e-€Iat some traffic lights.
A: Didn'the see vou?

H)(,uS1W-Ikil1(J . 1O4S11'ttCl1til1UaUI1(J
B: No,he ~ to someone on his mobile phone and Eli8A'tC8RcERtfateon the road.

Tvorení
wasfwere ...ing
Zápor
Otázky,krátkéodpovedi

When Sandra came home, I was cooking and the children were helping me.
I wasn't watching N. They weren't playing.
Were Vou cooking? - Ves, I was. Were the children playing? - No, they weren't.

Použití

Minulý cas prubehový vyjadruje deje a události, které v urcité dobe v minulosti probíhaly,
nebyly ukonceny, (docasne) trvaly.

- Probíhající,
neukoncené deje

It was raining when Ileft the office. (Práve) pršelo, kdyžjsem odcházel z kanceláre.
We were stili playing poker at 3 Bm. Ve tri v noci jsme porád ješte hráli poker.
Tomwas smoking when Isaw him. Tom(práve)kouril,kdyžjsem ho videl.

We were living with friends because our new fiat wasn't ready. Bydleli jsme

(práve/prechodne) u prátel, protože náš nový byt nebyl ješte hotov.

- Docasnésituace

- Déle trvající deje What were Vou doing in Tim's room BIllhal time? - I was readihg to him.
Co jsi delal celou tu dobu v Timove pokoji? - Cetl jsem mu.

Srovnání prubehového a prostého casu
Minulýcas prubehový se obvykle používá, jestliže situace byla necím prerušena. Probíhající "základní"
situace je vyjádrena casem prubehovým, novýdej casem prostým.

we were having supper
8 8 8 8 8 818 8 8 8 8 8

the phone rang
1---------------------------
now uuuu....

We were having supper when the phone rang.
I was standing at the traffic lights when the accident happened.
While we were waiting, it started to rain.

Dva po sobe následující deje jsou oba vyjádreny casem prostým.
A car stopped and a man got out.

Srovnej:When Iwent in, everybodywas standing at the window.Theywere lookingat something outside.
When Iwent in, everybody stood up. They alllooked at me as if I came from Mars.

Prubehový tvar není v bežném prípade možný u sloves vyjadrujících stav (viz lekce 4).
When Ilast saw Tom, he seemed (wa~ ~QQl'Rir:lg)very tired.

Zapamatuj si
. Použití: 1. základní situace, která byla prerušena; 2. docasne trvající situace
. Prubehový tvar není možný u sloves vyjadrujících stav
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